
 
 
 
Aktivnosti oddelčnih programskih svetov v študijskem letu 2022/2023 
 
 

Oddelek Datumi sej 
PS 

Opis aktivnosti 

Oddelek za 
anglistiko in 
amerikanistiko 

5. 3. 2024 Vsebinski poudarki: 

- predstavitev članov PS; 

- poročilo predsednika PS o realizaciji predlogov prejšnje 

seje; 

- poročilo študentke tutorke; 

- prepoznavanje dobrih praks v programih (študentski 

vidik, vidik delodajalcev, strokovni vidik pedagoške stroke, 

vidik učiteljev); 

- podaja in izmenjava predlogov za izboljšave; 

- diskusija o podanih predlogih. 

 

Oddelek za 
filozofijo 

6. 2. 2023 Programski svet se je sestal v sestavi: Herman Pušnik, Toni 
Klis, Maja Vačun, Bojan Borstner, Smiljana Gartner, Friderik 
Klampfer, Danilo Šuster in Boris Vezjak. Predstojnik 
oddelka, dr. Friderik Klampfer, je orisal trenutno stanje na 
oddelku, predvsem v luči vpisa na prvo in drugo stopnjo. 
Znova smo ugotavljali, da imamo sicer vpis na prvo stopnjo 
zadnja leta relativno soliden (18 od 20 vpisnih mest zadnje 
leto, pred tem 19), da pa imamo precej slabše številke pri 
vpisu na drugo stopnjo. Naloga: ugotoviti, v kakšni meri je 
osip odvisen od programa in izvajalcev, ne pa od 
pričakovanj študentov, da dosežejo izobrazbo, ki jim bo na 
trgu dela nudila večje možnosti zaposlitve. V tem segmentu 
obstaja predstava, da diploma iz filozofije ni dovolj 
konkurenčna. 
Hkrati še vedno ugotavljamo, da precej izgubljamo na 
kvaliteti vpisanih študentov, kar prav tako povezujemo s 
padcem atraktivnosti študija filozofije; število vpisanih 
študentov torej ni dovolj za zadovoljstvo, k slabši kvaliteti 
pa verjetno spet prispevajo drugačne razmere in 
spremenjen status filozofije, pa tudi humanistike in 
družboslovja na tržnici različnih disciplin in ved, ki dijake 
manj pritegnejo. Zakaj? V praksi se po našem mnenju dijaki 
vedno manj odločajo za študij programov, kot so filozofija, 
filologija, deloma jeziki, tudi angleščina in slovenščina, 



umetnostna zgodovina in podobno, svoje pa prispevata še 
splošna družbena in tudi politična klima, ne zgolj v naši 
državi, ampak najbrž širše. Znova smo ugotavljali, kot je 
poudaril prof. Toni Klis, da se kljub izkazanemu zanimanju 
za filozofijo na gimnaziji marsikateri dijak na koncu odloči 
za kak drug študij. Vse, kar je povezano s statusom in 
dojemanjem položaja filozofije ali s tem povezanimi 
poklicnimi možnostmi, bi si zaslužilo strateški razmislek na 
nacionalni ravni in žal drastično presega vzvode za 
spremembe, ki so na voljo našemu Oddelku. 
Prof. Klis je tudi opozoril, da študenti filozofije pri delu z 
gimnazijci razumejo filozofijo kot neke vrste debatni klub, 
kjer nato zmanjka usmerjenosti v vsebino. Takšen pogled 
se mu zdi pomanjkljiv, ker je prikrajšan za vsebinski vidik – 
zdi se, da zato, ker študentje preprosto premalo vedo o 
posamičnih temah, da bi lahko suvereno nastopali. 
Profesor Herman Pušnik se je dotaknil tudi filozofije na 

maturi in ugotavljal, da na primer na 1. gimnaziji obstaja 

izkazano zanimanje za to področje, ki ni tako majhno. Prav 

tako je, skupaj z dr. Smiljano Gartner, opozoril na to, da 

lahko filozofija nagovarja tudi širši krog dijakov, saj so 

določene teme na maturi, na primer pri slovenščini, 

zastavljene bistveno bolj interdisciplinarno in se s 

filozofskimi znanji lepo dopolnjujejo. To odpira možnosti, 

da se članice in člani Oddelka vključujejo v izobraževalne 

procese in posredno promovirajo filozofska znanja in sam 

Oddelek. Prof. Maja Vačun je izpostavila vzorno 

sodelovanje z Oddelkom, ki ga izvajajo v okviru filozofije za 

otroke na OŠ Selnica ob Dravi in na kakšen način se izvaja 

predmetni praktikum. Dr. Bojan Borstner je omenil, da 

študentje tretje stopnje ne hodijo dovolj na Erasmus 

izmenjavo, kar bi morali bolj spodbujati, dr. Klampfer je 

omenil promocijske aktivnosti. Dotaknili smo se natečaja za 

filozofski esej za dijake, ki smo ga razpisali tretje leto in se 

zaključi 26. februarja 2023: ta poteka z nagradnim skladom 

in služi promociji filozofskega mišljenja med dijaki, letošnja 

tema pa so filozofski aspekti podnebnih sprememb.  

Strinjali smo se, da moramo za večjo prepoznavnost 
oddelka organizirati več gostovanj zaposlenih na srednjih 
šolah, še zlasti gimnazijah. Prof. Šuster je omenjal statistike 
zadovoljstva študentov, ki so bile narejene na fakultetni 
ravni in kažejo odnos študentov do posamičnih profesorjev 
in predmetov. Odprl je vprašanje prehodnosti na 1. stopnji, 
vprašanje demonstratorstva študentov in njihovega 
vključevanja v raziskovalno in praktično delo.  



 

Oddelek za 
geografijo 

5. 12. 2023 Vsebinski poudarki: 
- dopolnitev PS - zaradi upokojitev ali zaključka študija smo 
dopolnili PS z novimi člani; 
- seznanitev z aktivnostmi na oddelku v preteklem 
študijskem letu; 
- seznanitev z izvajanjem študijskih programov na vseh treh 
stopnjah in postopkom priprave samoevalvacijskih poročil; 
- razprava in izmenjava predlogov za nadaljnje delo in 
izboljšanje študijskih programov, pedagoškega dela na 
oddelku, aktivnosti za promocijo študija geografije in 
povečanje števila vpisanih študentov, povečanje stopnje 
prehodnosti med letniki in večji delež diplomantov; 
- razprava in izmenjava izkušenj o dodatnih možnostih 
izvajanja študentske prakse. 

 

Oddelek za 
germanistiko 

16. 11. 2022 Srečanje s PS (z ustanovami, ki delujejo v izobraževanju): 
predstavitev SEP in pedagoškega štud. programa 
podani predlogi o dodatnih izobraževalnih vsebinah za 

učitelje nemščine (razvoj IKT, UI, učeči s posebnimi 

potrebami). 

 27. 3. 2023 Sestanek vodje PS V. Jesenšek z novo direktorico Muzeja 
narodne osvoboditve Maribor: 
pretres možnosti sodelovanja s študenti in učitelji. 

 22. 2. 2024 Srečanje članov Oddelka za germanistiko: 
razprava o vlogi Programskega sveta v prihodnje. 

 

Oddelek za 
madžarski jezik in 
književnost 

2. 6. 2023 Oddelek je po številu zaposlenih in študentov zelo majhen 

in neformalno pridobiva informacije o potrebah okolja z 

izvajanjem: 

- pedagoških modulov za študente Pedagoške fakultete, FF, 

FNM, Fakultete za računalništvo in Pravne fakultete v 

okviru Razvojnega stebra financiranja 2021–2024 (RSF 2.0); 

- lektorskih ur in izbirnih predmetov v medfakultetnem 

stebru za vse študente Univerze v Mariboru; 

- lektorskih ur v obsegu ene ure na teden za srednješolce, 

ki prihajajo z dvojezičnega območja iz Prekmurja in si želijo 

madžarščine učiti tudi na srednješolskem izobraževanju 

(nadaljevalni); 

- ur madžarščine v obsegu ene ure na teden za vse 

srednješolce iz Maribora, torej za začetnike. 



- pouka madžarščine za osnovnošolce na Osnovni šoli 

bratov Polančičev Maribor, ki ga izvaja magistrska 

študentka Oddelka za madžarski jezik in književnost v 

obsegu dveh ur tedensko. 

S pridobljenim projektom leta 2021 z naslovom Aktivnosti s 

širšim družbenim učinkom v okviru Razvojnega stebra 

financiranja 2021–2024 (RSF 2.0) je bil prav tako izdelan 

izobraževalni modul oz. učna enota za uporabnike z 

dvojezičnih območij, ki potrebujejo jezikovne kompetence 

s področja madžarskega jezika. Zaposleni v podjetjih in 

javnem sektorju na dvojezičnem območju potrebujejo 

jezikovne kompetence tako v slovenskem kot madžarskem 

jeziku. Pripravljeni tečaj je bil leta 2023 izveden za 

zaposlene v podjetjih in javnem sektorju.  

 

 

Oddelek za 
pedagogiko 

24. 11. 2023 Predstojnik je predstavil samoevalvacijska poročila, ki so 
bila Programskemu svetu posredovana pred sejo. Člani in 
članice sveta so gradiva predhodno proučili, posamezni 
vodja programa je na kratko predstavil poročilo za študijski 
program, katerega vodja je. Po predstavitvi je predstojnik 
pozval zunanja člana programskega sveta, da podata 
komentarje. Ravnateljica Martina Rajšp in ravnatelj 
Herman Pušnik sta izrazila strinjanje s pomenom 
praktičnega usposabljanja in dobrega sodelovanja šol s 
fakulteto. 
Po pregledu razpoložljivih podatkov in zahtevanih 
kazalnikov ter njihovi analizi so se člani in članice 
programskega sveta strinjali, da so bili študijski programi 
Pedagogika v letu 2021/2022 uspešno izvedeni in da pri 
izvedbi ni prihajalo do bistvenih odstopanj od zastavljenih 
načrtov dela, predmetnika in samega kurikuluma. 
V razpravi so se člani programskega sveta strinjali s 
sprotnim spremljanjem izvajanja študijskih programov in 
povezovanjem z okoljem. 

Oddelek za 
prevodoslovje 

  

 / Zadnja sestanka PS Oddelka za prevodoslovje sta bila 28. 9. 
2022 in 30. 9. 2022 v pripravah na združevanje programov 
na prvi stopnji, kjer smo deležnikom predstavili 
spremembe in sestavo novega programa Prevajalske 
študije. Ker postopek potrjevanja programa ni bil zaključen 
do konca leta 2023, smo presodili, da nov sestanek PS ni 
potreben.  



Naslednja sestanka sta predvidena v nadaljevanju leta 2024. PS 
bomo seznanili z rezultati notranje programske evalvacije na 
dodiplomski stopnji in napredkom pri pripravi nove smeri 
Prevajanje in tolmačenje – ruščina na podiplomski stopnji. 

 

Oddelek za 
psihologijo 

/ V študijskem letu 2022/23 nismo imeli posebnih aktivnosti, 
ki bi bile povezane z delovanjem programskega sveta 
oddelka. Naslednje srečanje oddelka s programskim 
svetom načrtujemo  spomladi 2024. 

 

Oddelek za 
slovanske jezike 
in književnosti 

  

 13. 2. 2023 Vsebinski poudarki: 
- na 4. seji Programskega sveta smo ob pregledu 
Samoevalvacijskih poročil in analizi sodelovanja z deležniki 
zasnovali načrt dela in sodelovanja za leto 2023. 
 

 

Oddelek ta 
sociologijo 

13. 9. 2022  Na sestanku PS smo obravnavali: 

- pregled samoevalvacijskih poročil za študijsko leto 

2021/22 (SEP 1. stopnja – poročevalka doc. dr. Danijela 

Lahe; SEP 2. stopnja – poročevalec izr. prof. dr. Miran 

Lavrič; SEP 3. stopnja – poročevalka izr. prof. dr. Vesna V. 

Godina); 

- predlog prenovljenega študijskega programa 1. stopnje 

Oddelka za sociologijo (poročevalka doc. dr. Danijela Lahe);  

- predlog prenovljenega študijskega programa 2. stopnje 

Oddelka za sociologijo (poročevalec izr. prof. dr. Miran 

Lavrič). 

Člani PS na SEPe za š.l. 2021/22 niso imeli pripomb. 

Člani PS so podprli predloge spremenjenih študijskih 

programov, posebej povečano izbirnost in večjo 

povezanost študija s prakso. Podali so tudi predloge za 

uvedbo novih izbirnih predmetov iz naslednjih področij: 1. 

(globalni) trendi v prihodnosti; 2. zaposlovanje, delo, 

prekarnost; 3. umetna inteligenca; 4. virtualizacija življenja; 

5 multietničnost v slovenski družbi. 

 

 1. 6. 2023 Na sestanku PS smo obravnavali: 



- predstavitev prenovljenega študijskega programa 1. 

stopnje Oddelka za sociologijo (poročevalka doc. dr. 

Danijela Lahe);  

- predstavitev prenovljenega študijskega programa 2. 

stopnje Oddelka za sociologijo (poročevalec izr. prof. dr. 

Miran Lavrič); 

- povezovanje študija s prakso oz. zaposlovalci. 

Člani PS so podprli prenovljene študijske programe, ki naj 
bi začeli veljati v š.l. 2024/25. Posebej so pozdravili tudi 
uvedbo novih izbirnih predmetov iz področij, ki so bila za 
vključitev v študij v obliki izbirnih predmetov predlagana na 
prejšnjem sestanku.  

Glede povezovanja študija s prakso je bil izpostavljen 
napredek na tem področju, ki ga prinašajo novi študijski 
programi. Izpostavljen je bil tudi napredek pri oblikovanju 
liste konkretnih podjetij oziroma zaposlovalcev, ki bodo v 
praksi sodelovali pri izvedbi povezovanja študija s prakso. 

 

Oddelek za 
umetnostno 
zgodovino 

18. 4. 2023 Sestanek je bil posvečen pobudi o uveljavitvi prostovoljne 
prakse, ki jo je predlagala ena od študent. S stališča 
potencialnih delodajalcev (Umetnostna galerija Maribor, 
Pokrajinski muzej Maribor) je bilo izraženo mnenje, da 
nekaj tednov trajajoča praksa ne prinese veliko koristi 
študentom in delodajalcu, saj je skoraj ves čas posvečen 
uvajanju. Ob tem je spreminjajoče se muzejsko in 
galerijsko delo težko uskladiti s študijskim urnikom, z 
izjemo del, ki se skozi leto ne spreminjajo, kar velja za 
dokumentiranje gradiva. Postavlja se tudi vprašanje 
zavarovanja študentov ter morebitnih stroškov za prevoz in 
malico. Vsi člani so se strinjali, da je prostovoljna praksa 
pozitivna za študijski program, vendar je treba najti 
primeren način za njeno formalizacijo. 
Sestanek je bil posvečen tudi diskusija o možnostih 
ponovne vzpostavitve projektov Po kreativni poti do znanj, 
ki so pred leti zelo uspešno potekali med Oddelkom za 
umetnostno zgodovino in Umetnostno galerijo Maribor. 

 

Oddelek za 
zgodovino 

30. 11. 2022 
 

Razprava o možnostih za krepitev sodelovanja med 
oddelkom in muzejskimi ter arhivskimi ustanovami v 
mestu; razprava o praktičnih znanjih, ki jih diplomantke in 
diplomanti potrebujejo ob začetku dela kot zgodovinarji v 
šolah ali v drugih ustanovah. 

 11. 5. 2023 Pogovor o vključevanju oddelka v obeleževanje 120-letnice 
zgodovinskega društva in iz njega izvirajočih ustanov v 



Mariboru; razprava o možnostih za širše vključevanje 
študentk in študentov prve in druge stopnje v 
znanstvenoraziskovalno delo; razprava o možnostih širitve 
promocije študijskih programov na Hrvaško in v Avstrijo. 

 


